
آرمان ملی: در حالی که زمان زیادی تا انتخابات فدراسیون 
فوتبال باقی نمانده است اما برخی تصمیمات باعث شده تا 

ابهاماتی در مورد این انتخابات شکل بگیرد. 
   جداسازی 

ظاهرا مدیران فدراسیون فوتبال با گرفتن چند امضا از اعضای 
مجمع فدراسیون فوتبال قصد دارند طرح »جدایی فدراسیون 
فوتبال از سازمان لیگ« را کلید بزنند. اقدامی که در شرایط فعلی 
و با توجه به نزدیکی انتخابات فدراسیون فوتبال در اسفند ماه 
بسیار عجیب به نظر می رسد. یکی از مدیران ارشد فوتبال ایران 
که هم در فدراسیون هم سازمان لیگ سابقه فعالیت چندین 
ساله دارد اما نخواست نامش آورده شود در این رابطه به اعتماد 
گفت: »اصلا نمی توانند این کار ]جدا کردن فدراسیون از سازمان 
لیگ[ را انجام دهند.« این مدیر ورزشی ادامه داد: »برای چه 
می خواهند این کار را کنند؟ برای  اینکه فشارها و جنجال ها از روی 
رئیس فدراسیون برداشته شود. برای اینکه بگویند ربطی به رئیس 
گر می بینید در انگلیس این کار را  فدراسیون ندارد این اتفاقات. ا
کردند آنجا مهد فوتبال دنیا است. مگر جاهای دیگر جدا است؟ 
در آسیا کدام کشور فدراسیون از سازمان لیگش جدا است؟ در 
ژاپن جدا هستند؟ در کره جدا هستند؟ هیچ جایی این وجود 
ندارد جز جاهایی که صاحب فوتبال هستند و امکانات دارند.« 
این مدیر باسابقه به مدیران فدراسیون گفت: »شما به جای این 
کارها بیا چهار تا زمین درست کن! شما باعث شدی پرسپولیس که 
گر دارد بازی اش با چهار هزار نفر تماشاچی برگزار  این همه تماشا
شود.« علی کفاشیان یکی دیگر از مدیران باسابقه فدراسیون 
فوتبال و ورزش کشور نیز در این رابطه به اعتماد توضیح داد: » 
برای چه باید این دو از هم جدا شوند؟ اساسنامه را می خواهند 
تغییر دهند؟ نمی توانند این کار را کنند. سازمان لیگ جزیی از 
فدراسیون است و جزیی از آن بدنه به حساب می آید. خودش 
مجمع دارد و مستقل است. ولی جزیی از فدراسیون است. باید 
همگام و هم جهت با سیاست های فدراسیون فوتبال برود جلو. 
اینکه برود جدا شود و براساس منافع خود علیه فدراسیون شود 
و فدراسیون علیه آن بشود که اصلا امکان پذیر است؟« همچنین 
یک کارشناس حقوقی که نخواست نامی از او برده شود با اعلام 
اینکه چنین کاری عملا امکان ناپذیر است، اظهار داشت: » از 
آنجا که سازمان لیگ به نوعی متعلق به مردم است در صورت 
انجام چنین کاری می توان علیه عاملانش اعلام جرم کرد، زیرا 
این کار مصداق فروش اموال مردم به غیر است.« در مجموع 
به نظر می رسد جدا کردن سازمان لیگ از فدراسیون فوتبال 
اقدامی غیرقابل قبول در برهه کنونی باشد. اقدامی که ابهامات 
و مشکلات زیادی را به دنبال دارد. گفته می شود سازمان لیگ 
در حال حاضر صدها میلیارد تومان بدهی مالیاتی و لاینحل 
دارد؛ همین طور کلی پرونده حقوقی و اسپانسری حل نشده. 
همچنین باید در نظر داشت که گرچه مجموعه فدراسیون یک 
مجموعه غیردولتی است ولی سازمان لیگ درنهایت متعلق به 
کثر باشگاه های فعال در ایران هم یا دولتی هستند یا  مردم است. ا
خصولتی است. مشکل بزرگ بعدی این است که حساب های این 

دو نهاد و صورت های مالی اینها تلفیقی است. برخی اخبار منتشر 
کی از آن است که حسابرس صورت های  شده در این زمینه حا
مالی اخیر سازمان لیگ را تایید نکرده است. خبری که به تایید یا 
تکذیب مدیران سازمان لیگ نرسیده است. یکی دیگر از مدیران 
ارشد فوتبال ایرآنکه نخواست نامی از او برده شود به »اعتماد« 
گفت: »مسائل باید کاملا شفاف و مشخص شوند. باید یک سال 
ح کار شود. در زمان فدراسیون قبلی یک کارگروه  روی این طر
چابک سازی سازمان لیگ با حضور برخی مدیران نظیر حمید 
گرشاسبی و رئیسی کیا و رفیعی تشکیل شده بود. این می تواند یک 
مدل باشد. باید کارشناسان بیایند شرایط ایران را تطبیق بدهند با 
مدل های دنیا. بعضی  جاها برگزاری مسابقات با فدراسیون است و 
بعضی جاها برون سپاری می کنند، آن هم زیرنظر فدراسیون است. 
کثر  گر در جاهایی می بینید اتحادیه ها مستقل می شوند چون ا ا
باشگاه ها خصوصی است.« این مدیر ورزشی افزود: »این تصمیم 
نیاز به کار کارشناسی قوی و شفافیت مالی دارد. نه صورت های 
مالی در هم تنیده و پرحرف و حدیث. همه حرف و حدیث ها 
هم همیشه در مورد سازمان لیگ بوده است. این کاری نشدنی 
است.« به نظر می رسد در صورتی که مدیران فدراسیون بخواهند 
ح را پیش ببرند، یا حالا با انگیزه نگه داشتن بخشی از  این طر
قدرت در فوتبال برای خودشان یا دلایل دیگر دردسرهای بزرگی 
برای فوتبال کشور به وجود می آید. همین طور مسئولیتی دارد 
برای کسانی که به این طرح رای می دهند. کارشناسان حقوقی 
معتقدند در صورت ورود نهادهای بازرسی و نظارتی این افراد مورد 
سوال قرار بگیرند. ضمن اینکه نباید فراموش کرد کمتر از سه ماه به 
انتخابات فدراسیون فوتبال مانده و رئیس جدید طبق اساسنامه 
می تواند این را برگرداند. اصلا همین که مدیران فدراسیون در 
آستانه انتخابات می خواهند دست به چنین اقدامی بزنند تعجب 

و ابهام برانگیز است. 

مجمع 
در ماه های اخیر مجامع انتخاباتی و عمومی هیات های 
استانی فدراسیون فوتبال در حال برگزاری است و مهدی 
تاج و روسای دیگر این فدراسیون درگیر سفر به استان های 
مختلف برای حضور در این مجامع هستند. البته مهم ترین 
مجمع امسال که احتمالا تکلیف زمان انتخابات فدراسیون 
فوتبال را هم مشخص می کند، مجمع عمومی این فدراسیون 
( خواهد بود. ایسنا در ادامه  در یکشنبه هفته آینده )۲۵ آذر
نوشت: البته در مجمع عمومی هفته آینده فدراسیون فوتبال 
قرار است صورت های مالی هم مورد بررسی قرار بگیرد تا 
اهمیت مجمع پیشرو دوچندان شود با این حال در اقدامی 
سوال برانگیز از سوی فدراسیون فوتبال، این مجمع عمومی 
به صورت آنلاین برگزار خواهد شد. تصمیم فدراسیون فوتبال 
در برگزاری این مجمع مهم به صورت آنلاین از این جهت 
که بررسی صورت های مالی از اهمیت  بحث برانگیز است 
بالایی برخوردار است و برگزاری حضوری مجمع به شفافیت 
بیش تر آن کمک مضاعفی می کرد چرا که اعضای مجمع و 
حتی اصحاب رسانه دسترسی آسان تری برای پرسش درباره 
این صورت های مالی خواهند داشت. علاوه بر این، برگزاری 
آنلاین مجامع در اوج دوران همه گیری کرونا مرسوم بود و 
پس از آن مجامع فدراسیون ها به صورت حضوری برگزار شد؛ 
همان طور که امسال تمامی مجامع عمومی فدراسیون های 
ورزشی به صورت حضوری برگزار شده است. در نتیجه همین 
دلایل کافی است که فدراسیون فوتبال با تغییر تصمیمش 
، این مجمع را  درباره برگزاری آنلاین مجمع عمومی ۲۵ آذر
همانند باقی مجامع فدراسیون ها و حتی مجامع امسال 
هیات های استانی فدراسیون فوتبال به صورت حضوری برگزار 

کند تا از به وجود آمدن ابهامات جلوگیری کند. 
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a r m a n m e l i . i r

از جداسازی سازمان لیگ تا مجمع آنلاین! 

تصمیمات عجیب فدراسیون قبل از انتخابات 

شرط ماندن فونسکا در میلان 
پائولو فونسکا سرمربی میلان، در صورتی 
سهمیه  فصل  این  پایان  در  روسونری  که 
لیگ قهرمانان اروپا را به دست نیاورد اخراج 
خواهد شد. به گزارش توتواسپورت ایتالیا، 
راهیابی به لیگ قهرمانان اروپا در فصل آینده 
حداقل شرط تعیین شده برای این مربی 
پرتغالی است تا به کارش در این تیم ادامه 
دهد. مدیران میلان در حال حاضر از فونسکا 
حمایت می کنند و قصد دارند به این مربی 
تا پایان فصل زمان دهند و در پایان درباره 
ماندن یا رفتن فونسکا تصمیم گیری کنند. 
به این ترتیب بحث برکناری این مربی در 
زمستان فعلا منتفی شده است و باید دید 
روسونری می تواند سهمیه حضور در لیگ 
قهرمانان را برای فصل بعد به دست بیاورد 
؟ برای این منظور این تیم باید بین  یا خیر

تیم های بالای جدول سری آ قرار گیرد. 

ویژه

احمد دنیامالی با حضور در بیمارستانی 
در تهران از حسن روشن پیشکسوت 
باشگاه استقلال و تیم ملی فوتبال ایران 
کرد و جویای احوال او شد.  عیادت 
حسن روشن به دلیل سانحه رانندگی در 

بیمارستان بستری است. 

دربی لندن میان تیم های تاتنهام و 
گردان انزو  چلسی با برتری ۴- ۳ شا
مارسکا به پایان رسید کول پالمر با گل 
کردن دو پنالتی مقابل تاتنهام، نقش 
گردان  پررنگی در بازگشت باشکوه شا

انزو مارسکا ایفا کرد. 

 عیادت

   نقش 

گفتوگو

علی چینی بازیکن سال های نه چندان دور 
استقلال در خصوص برد این تیم در روزهای 

گذشته و البته جام حذفی صحبت کرد. 
   نظر شما در مورد برتری استقلال مقابل 

فولاد خوزستان چیست؟
استقلال تیم بزرگی است که دچار بحران 
شده بود و در حال خروج از بحران است. با 
آمدن موسیمانه، استقلال در وضعیت بهتری 
قرار گرفته و کار بسیار سختی است که ساختار 
تیم را از نو ساخت. موسیمانه تیم را دارای 
ساختار دفاعی مناسب و انتقال توپ از دفاع 
به حمله و بازگشت از حمله به دفاع کرده و 
البته هنوز به تیم او انتقاد وارد است و نیاز به 
زمان دارد تا تیم کاملی شود. استقلال باید 
۴ بازیکن برای پست های هجومی و میانی 
جذب کند تا بتواند در لیگ نخبگان آسیا و 
لیگ برتر در سخت ترین شرایط امتیاز از دست 
بدهد و همواره برنده باشد. از طرفی شاهد 
هستیم بازیکنان تیم با صددرصد توانایی خود 
بازی می کنند و در صورت تقویت می تواند با 
قدرت بیشتری برابر حریفان قرار بگیرد. فولاد 
لیگ  قدرتمند  تیم های  از  یکی  خوزستان 
است که به راحتی باج نمی دهد. استقلال به 
این حریف موقعیت گلزنی نداد و برابر الاهلی 
گر اشتباه داوری نبود، در  کهکشانی هم که ا
عربستان برنده می شد. استقلال برابر فولاد 
ثابت کرد که نمایشی که مقابل الاهلی از خود 
نشان داده، یک جرقه نبوده است. استقلال به 
اصالت و بزرگی خود در آسیا بازگشته و شیک و 

مجلسی فولاد را برد. 
   در خصوص بازی با مس کرمان در جام 

حذفی چه نظری دارید؟
در جام حذفی می توان با ۵ پیروزی به قهرمانی 
رسید. صددرصد از اهمیت بالایی برخوردار 
است و برای همه تیم ها اهمیت فوق العاده ای 
دارد. البته در جام شگفتی ها هیچ دیداری 
آسان نیست و عملاً باید در ۵ فینال برنده شوید 
تا به قهرمانی برسید؛ بنابراین مس کرمان به 
خاطر حضور در لیگ دسته یک، حریف آسانی 
نیست. سالیان سال شاهد حذف تیم های 
دسته های  تیم های  سوی  از  برتری  لیگ 
از دسته های  بودیم و حتی تیمی  پایین تر 
است؛  کرده  صعود  هم  فینال  تا  پایین تر 
بنابراین اولین فینال استقلال با مس کرمان 
است و باید برابر این حریف که قطعاً با برنامه 

کثر دقت را داشت.  وارد زمین می شود، حدا

چینی:
در جام حذفی 

می توان با ۵ پیروزی به 
قهرمانی رسید

موضوع دو شغله بودن روسای  
فدراسیون ها باید حل شود 

ایسنا: محمد مهدی فروردین، نماینده 
مردم فراشبند، فیروزآباد، قیر و کارزین در 
مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با ایسنا 
درباره این موضوع که روسای فدراسیون ها 
نباید دو شغله محسوب شوند، عنوان کرد: 
طبق قانون، محل حقوق مدیران و مسئولان 
مشخص می کند که آنان دو شغله هستند یا 
گر این قید ایجاد شود و به نوعی این  نه. اما ا
محدودیت قائل شود که مدیران و مسئولان 
حقوق را از آن دستگاهی که استخدام هستند 
دریافت کنند و جای دیگر به عنوان محل 
دریافت حقوق آنان تلقی نشود، موضوع دو 
شغله بودن برای آنان منتفی می شود. وی 
ادامه داد: در این صورت مشکل بسیاری از 
مدیرانی که توانمند هستند و بابت موضوع 
ارائه خدمات به حوزه  از  دو شغله بودن 
ورزش محروم هستند، حل می شود. هرچند 
تا  نباید بدین معنا باشد  که معتقدم این 
هرکس که دلش بخواهد بتواند به هر جایگاه 
مدیریتی ورود کند، اما افرادی که تخصص، 
دانش و مقبولیت لازم را دارند باید از ظرفیت 
آنان در حوزه مدیریت فدراسیون های ورزشی 
کسیون ورزش مجلس  استفاده کرد. رئیس فرا
شورای اسلامی افزود: بنابراین این موضوع 
شغله  دو  نباید  فدراسیون ها  روسای  که 
باید در قالب پیشنهاد  را  محسوب شوند 
به صحن مجلس شورای اسلامی بیاوریم و 

درباره آن رای گیری کنیم.

منهایفوتبال

دیدگـاه

کوتاه
تسنیم: باشگاه ذوب آهن با گذشت ۱۶ روز هنوز پاداش 
پیروزی های اخیر را به بازیکنان این تیم نپرداخته است. تیم 
فوتبال ذوب آهن ۱۶ روز پیش در مرحله یک شانزدهم نهایی 
مسابقات جام حذفی باشگاه های کشور مقابل هوادار پیروز 
شد. بعد از کسب این نتیجه قرار بود تا قبل از بازی با شمس 
آذر پاداش های ذوبی ها پرداخت شود که چنین اتفاقی عملی 
نشد. در ادامه فصل جاری فوتبال ایران در روز ۱۱ آذر سال جاری، 
گردان ربیعی در چارچوب دیداری از هفته یازدهم لیگ برتر  شا
با نتیجه 3 بر صفر از سد شمس آذر عبور کردند. با این دست 
فرمان، یک پاداش دیگر به جمع مطالبات بازیکنان سبزپوش 
اضافه شد که قرار بود تا بازی مقابل استقلال خوزستان پرداخت 
شود. در فاصله یک روز تا برگزاری دیدار گاندوها با آبی پوشان 
، هنوز این پاداش ها  خوزستانی در هفته دوازدهم لیگ برتر
پرداخت نشده است. همچنین کمال کامیابی نیا هافبک تیم 
فوتبال ذوب آهن که به دلیل مصدومیت رباط صلیبی فصل را از 

دست داد، طی هفته آتی زیر تیغ جراحان رفت. 
ایرنا: جواد نکونام سرمربی وقت استقلال در نقل و انتقالات 
نیم فصل زمستانی فصل گذشته نام ارسلان مطهری را در 
فهرست مازاد قرار داد. قرار گرفتن نام مطهری در فهرست 
مازاد باعث شد تا علی خطیر قرارداد وی را به صورت یکطرفه 
فسخ کند. مطهری پس از این اتفاق به فدراسیون فوتبال، 
کنفدراسیون فوتبال آسیا و فیفا شکایت کرد. پیگیری های 
ارسلان مطهری باعث شد تا کمیته تعیین وضعیت به نفع این 
بازیکن رای صادر و اعلام کند با توجه به اینکه قرارداد مطهری 
به صورت غیر موجه از سوی مدیرعامل وقت استقلال فسخ 
شده است پیامدهای سنگینی برای این باشگاه به همراه 
خواهد داشت. بر اساس این رای باشگاه استقلال علاوه بر 
اینکه باید جریمه سنگینی به عنوان غرامت پرداخت می کرد 
از دو پنجره نقل و انتقالاتی بسته محروم و حق جذب بازیکن را 
نداشت. فرشید سمیعی مدیرعامل باشگاه استقلال با تلاش 
و پیگیری های خود توانست مطهری را راضی کند بدون اینکه 
غرامتی دریافت کند از شکایت خود علیه استقلال صرف نظر 
کند. دیروز مطهری با حضور در باشگاه استقلال طلب خود را 
دریافت تا این پرونده جنجالی که نزدیک بود با یک سهل انگاری 
تبعات سنگینی برای استقلال به همراه داشته باشد بسته شود

بیــنالمــلل
سرمربی ناپولی با وجود شکست تیمش برابر لاتزیو    
کامی در بازگشت به صدر جدول رده بندی از عملکرد  و نا
گردانش راضی است. ناپولی در حساس ترین و جذاب ترین  شا
بازی هفته پانزدهم رقابت های سری A از لاتزیو پذیرایی کرد و 
با یک گل از مهمانش شکست خورد. این شکست باعث شد 
تا ناپولی از بازگشت به صدر جدول رده بندی بازماند و این 
کنون صدرنشین است. به نوشته مدیاست،  آتالانتاست که ا
آنتونیو کونته در نشست خبری بعد از بازی گفت: به نظرم بازی 
امشب به وضوح نشان داد که ما در راه درستی قرار داریم. ما 
به خوبی به حریف فشار آوردیم و نشان دادیم که تنها پیروزی را 
می خواهیم. ما نیاز به بهترشدن داریم؛ چرا که زیاد فرصت ایجاد 
کام هستیم. او ادامه داد: من  می کنیم، اما در زدن ضربات آخر نا
از عملکرد بازیکنان راضی ام؛ چرا که آنها نهایت تلاش شان را به 
کار گرفتند. لاتزیو تیم بسیار خوبی است و این بازی خوب از 
آنها اصلا تصادفی نیست. ضد حملات در فوتبال کاملا طبیعی 
است و به هیچ وجه نمی توان از آنها فرار کرد. شکست خوردن 
در فوتبال طبیعی است و به نظرم ممکن است که دوباره این 
اتفاق برای ما رخ دهد اما باید شرایط را بهتر کنیم و در دیدارهای 
بعدی بهتر و آماده تر ظاهر شویم. سرمربی ناپولی در پایان گفت: 
ما از اصول خود عقب نشینی نخواهیم کرد. من تیمی را دوست 
ندارم که عقب بکشد و دفاعی بازی کند. تیمی را دوست دارم که 

به حریف حمله کند. 

امباپه: در رئال عجله کردم 

؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟؟

کیلیان امباپه تا اینجای کار در ۲۱ حضور با 
لباس رئال در تمام رقابت ها، ۱۱ گل از جمله 
هت تریک در دیدار شنبه شب برابر خیرونا 
لیگا، به ثمر رسانده است. با این حال،  در لا
به دلیل عملکرد نه چندان قابل توجه در 
چند شکست چشمگیر رئال، هدف انتقاد 
قرار گرفته است. مرد فرانسوی در گفت وگو با 
برنامه »کلیک« گفت: رئال مادرید یک محیط 
و باشگاه جدید است و می خواهم اینجا موفق 
باشم. در ابتدای ورودم ولع زیادی داشتم و 
این برایم خوب نبود چون عجله کردم. با این 
حال، هیجان دارم و به دنبال رقابت هستم. 
گاهی اوقات این ولع به ضررم می شود. امباپه 

نخستین گل خود را برای رئال در پیروزی ۲ بر 
صفر این تیم برابر آتالانتا در سوپرجام یوفا و 
۶ گل دیگر هم در ماه سپتامبر به ثمر رساند. 
او در ادامه در مجموع ۹ بازی تنها ۲ گل زد و 
سپس این ماه برابر ختافه و خیرونا گلزنی کرد. 
وی افزود: قطعا این فصل بهترین شروعم نبود 
اما برای جام ها آماده می شویم و این موضوعی 
که اهمیت دارد. شروعم آنطور نبود  است 
که انتظار داشتیم، اما در مادرید باید منتظر 
نیم فصل دوم باشیم و در آن مقطع می توان 
یک بازیکن را قضاوت کرد. امباپه درباره از 
کتبر و سپس  دست دادن بازی های ملی ماه ا
دعوت نشدن به اردوی تیم ملی فرانسه در ماه 

گذشته نیز اضافه کرد: تیم ملی فوتبال فرانسه 
همیشه بالاترین سطح فوتبال را دارد. عشقم 
به تیم ملی تغییر نکرده است. بله، دلتنگ 
تیم ملی هستم چون مدت زیادی از آن دور 
بوده ام. در سپتامبر، از سرمربی)دیدیه دشان( 
خواستم که تیم را همراهی نکنم چون تازه به 
مادرید آمده بودم و تعطیلات بسیار کوتاهی 
کتبر  را سپری کردم. سرمربی مصر بود. در ا
مصدوم شدم و در فهرست نبودم. بحث هایی 
ح شد و سرمربی گفت که بهتر است در  مطر
فهرست نوامبر نباشم. به هرحال او رئیس 
است و پشتیبان او هستم. دوست داشتم 
با تیم باشم اما نمی توانم بگویم چرا دعوت 

نشدم! وی درباره جدایی از پاری سن ژرمن 
که به دعوی حقوقی با این باشگاه بر سر 
منجر  پرداخت نشده،  پاداش  و  دستمزد 
شد، افزود: باشگاه پی اس جی برایم اهمیت 
زیادی داشت. هفت سال آنجا بودم و باشگاه 
فوق العاده ای است چه در روزهای خوب و 
چه در مقاطع ناخوشایند. مشکلم با برخی 
افراد بود و به عنوان یک بازیکن از حقم دفاع 
کردم. آنها نماینده باشگاه نیستند و هرگز آنها را 
کادمی و تیم پی اس جی  با بازیکنان، اعضای آ
یکسان نمی بینم. می گفتند که کیلیان دیگر 
می کنند  فکر  و  نمی دهد  اهمیت  تیم  به 

پی اس جی بازیچه شده است. 

فوتبال  تیم  پیشین  مهاجم  انتظاری  سهراب 
پرسپولیس معتقد است که عدم گلزنی و فرصت سوزی 

مهاجمان این تیم به دلیل نداشتن تمرکز است. 
   شکست مقابل نساجی 

سهراب انتظاری در گفت وگو با تسنیم در خصوص 
نساجی  مقابل  پرسپولیس  صفر  بر  یک  شکست 
اظهار داشت: طبیعی است که هیچ کدام از هواداران 
شکست پرسپولیس را برنمی تابند، حتی در بازی های 
دوستانه، اما در حال حاضر نباید این طور فکر کنیم که 
گردان گاریدو در حال  همه چیز از دست رفته است. شا
گر تیم  حاضر با یک بازی کمتر در رتبه سوم قرار دارند و ا
این شکست را فراموش کند، می تواند با شکست ملوان 

بار دیگر به مسیر برد برگردد. 
   انتقادات 

گر انتقادی  وی ادامه داد: پیشکسوتان و هواداران ا
دارند باید منطقی باشد و عملکرد پرسپولیس را 
فشردگی  نباشیم.  احساسی  و  کنیم  بررسی  فنی 
مسابقات خیلی به ضرر پرسپولیس تمام شده است. 
سرخپوشان با توجه به اینکه در 3 جبهه می جنگند، 
در این مدت با مصدومیت های زیادی هم مواجه 
شدند و همین عامل باعث شده که عملکرد تیم با 
نوسان روبه رو باشد. »الان زمان انتقاد نیست و نباید 
به دنبال مقصر بگردیم.« مهاجم پیشین پرسپولیس 
با بیان این جمله عنوان کرد: پرسپولیس در حال 
حاضر در کوران مسابقات است و نباید با مقصر جلوه 
دادن بازیکن و مربی روحیه و انگیزه اعضای تیم را 
متزلزل کنیم. در فوتبال باخت و برد وجود دارد و 
همیشه نمی توان بگوییم یک تیم برنده خواهد بود. 
پرسپولیس در بازی با نساجی تیم برتر میدان بود و 
مشکل اصلی فقط در زدن ضربات آخر بود. نساجی 
گر  کثر دقایق بازی به دفاع مطلق روی آورد و ا در ا

مهاجمان پرسپولیس از موقعیت ها به خوبی استفاده 
می کردند پرسپولیس بازنده نمی شد. 

   عدم موفقیت مهاجمان 
انتظاری در پاسخ به این سوال که چه عاملی باعث 
گلزنی موفق نباشند  شده مهاجمان این تیم در 
کرد: هیچ مهاجمی در دنیای فوتبال  خاطرنشان 
وجود ندارد که نخواهد گل بزند. پرسپولیس مهاجمان 
خوبی دارد، آل کثیر و علیپور مهاجمان خوبی هستند 
و هر دو در زمان های مختلف گل های مهمی برای 
مهاجمی  وقتی  رسانده اند.  ثمر  به  پرسپولیس 
کند، یعنی تمرکز  نمی تواند از دوقدمی توپ را گل 
ندارد تا بهترین تصمیم را بگیرد. کادرفنی پرسپولیس 
و مشخصا گاریدو باید فشار را از روی مهاجمان تیمش 
بردارد تا آنها با تمرکز بالا و آرامش بازی کنند و در 

حساس ترین لحظات بهترین تصمیم را بگیرند. 
   شعار علیه گاریدو 

کنش به شعارهای هواداران علیه گاریدو  وی در وا
بعد از شکست مقابل پرسپولیس به تسنیم گفت: 
رفتار احساسی داشته  نباید  گفتم  که  همان طور 
باشیم. گاریدو مربی بدی نیست، او نشان داده که 
مربی بادانشی است، اما ایراد بزرگ او ایجاد تغییرات 
زیاد است. درست است که بازی ها زیاد است و او هم 
در صحبت هایش گفته که به دلیل فشردگی مسابقات 
که در ترکیب تیمش تغییرات زیادی  مجبور است 
داشته باشد، اما من فکر می کنم این موضوع باعث 
شده تمرکز تیم از بین برود. در این شرایط هواداران 
پرسپولیس باید حواس شان جمع باشد، نباید طوری 
گر فشاری که  عمل کنند که آرامش تیم از بین برود. ا
در حال حاضر روی بازیکنان و کادرفنی وجود دارد 
برداشته شود قطعا پرسپولیس مسیرش را بار دیگر 

پیدا می کند و به روزهای اوج برمی گردد. 

فکر نمی کنم برکناری گاریدو به نفع 
پرسپولیس باشد 

 متأسفانه تغییرات زیادی که گاریدو در ترکیب تیم می دهد 
باعث شکست های اخیر برابر استقلال خوزستان و نساجی 
مازندران شده است. در بازی های آسیایی هم به همین دلیل 
پرسپولیس ناموفق بوده است. به نظرم گاریدو هنوز موفق نشده 
ترکیب اصلی تیمش را پیدا کند. شاید هم سرمربی پرسپولیس 
به سیستم چرخشی اعتقاد دارد و در کل این موضوع مانع از 
هماهنگی و نتیجه گیری تیم شده است. عیسی آل کثیر کمتر به 
بازی گرفته شده و دچار افت شده است. علی علیپور هم در حد 
و اندازه انتظارات نبوده است. ژوآئو هم نتوانسته به اندازه ای که 
فرصت بازی داشته در گلزنی اثرگذار باشد. در کنار این موارد، 
خلق موقعیت هم برای مهاجمان به اندازه کافی نیست. فصل 
قبل پرسپولیس هافبک های رونده ای داشت. ترابی و عالیشاه، 
موقعیت های خوبی برای مهاجمان می ساختند. خودشان 
خلاق بودند ولی در این فصل بیشتر شاهد آن هستیم که 
گاریدو از دو هافبک دفاعی در ترکیب استفاده می کند، حتی 
در دیداری که احتمال برتری پرسپولیس بیشتر است. گاریدو 
باید از هافبک های تهاجمی بیشتری استفاده کند. بیرون 
ج کرده  ، او را از فرم همیشگی خار ماندن بیش از حد آل کثیر
است. بازیکنانی که کمتر بازی می کنند، ناخواسته برای گلزنی 
گر به آل کثیر بیشتر اعتماد  دچار استرس می شوند. به نظرم ا
می شد، الان صدر جدول برای پرسپولیس بود. فکر نمی کنم 
برکناری گاریدو به نفع پرسپولیس باشد. احساسی نباید تصمیم 
گرفت، چون روی سرمربی تیم سرمایه گذاری شده است. به 
نظرم گاریدو باید در سیستم تیمش تغییرات مثبتی ایجاد کند 
و با توجه به اینکه تیم پرمهره ای دارد، می تواند بهتر نتیجه 
گرفت. بیرون ماندن برخی مهره ها مثل سلمانی، صادقی یا هر 
بازیکن دیگری به تیم لطمه می زند. باید به نظر سرمربی احترام 
گذاشت، چون با تیم زندگی می کند ولی مثلاً برخی تغییرات 
و جابه جایی ها به تیم آسیب می زند. مثلاً بازی کردن سهیل 
صحرایی در پست دفاع چپ به جای میلاد محمدی که غایب 
بوده، تصمیم درستی نبوده است یا آوردن کنعانی زادگان به 

جای پورعلی گنجی که خوب بازی می کرد هم اشتباه بود. 

مرتضیکرمانیمقدم
کارشناسفوتبال

عکس نوشــتانتظاری: گاریدو یک ایراد بزرگ دارد 


